
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2023-03-21 15:43:47

Precup (Ministerul Finantelor): România sta pe un sac de bani; tine de noi si de

privat sa îi transformam în proiecte concrete

România sta pe un sac de bani, care pot  fi transformati în proiecte concrete, având în vedere ca, în acest an,

s-a alocat din bugetul de stat o suma record pentru investitii,  respectiv 7% din PIB-ul României, a afirmat

marti Mihai Calin Precup,  secretar de stat în Ministerul Finantelor. 

"Anul acesta este un an de rezilienta, s-a dovedit si anul trecut a fi  unul, dar anul asta mai mult decât oricând.

România sta pe un sac de  bani, tine doar de noi si de privat sa transformam acesti bani în  proiecte concrete - si va

dau câteva exemple. Vorbim de surse bugetare,  anul acesta s-a alocat din bugetul de stat o suma record pentru 

investitii. Vorbim de 7% din PIB-ul României, undeva peste 100-115  miliarde de de lei. Avem bani din PNRR, 29

de miliarde de euro, care vor  fi distribuiti pe 5 ani pentru investitii", a mentionat Precup, la  Forumul Investitorilor

- 2023, organizat de ziarul Bursa.

Totodata, el a subliniat ca România are bani din partea institutiilor  financiare internationale care, "mai mult decât

oricând, se dovedesc a  fi partenere cu Guvernul României pentru a finanta proiectele  investitionale".

"Marea provocare este sa tragem acesti bani înspre economia reala. Un  alt element cheie pe care l-a mentionat

domnul ministru (Florin Spataru,  ministrul Economiei, n.r.) este parteneriatul. Cred ca cheia este sa  gasim

solutiile si sa ne deschidem la minte si sa lucram mai mult cu  privatul, sa fim mai putin suspiciosi atunci când

statul intra într-un  parteneriat cu un privat. Şi trebuie sa întelegem ca privatul nu vine  numai cu bani, ci vine si cu

expertiza de a pune pe picioare un proiect,  de a monitoriza un proiect o perioada lunga de timp, vorbim de 20-30

de  ani si poate, mai important decât orice, vine cu capacitatea de a duce  la masa si institutiile financiare

internationale.

În opinia sa, rolul statului este sa identifice prioritatile mari  investitionale, fie ca vorbim de infrastructura

strategica, de  transport, de telecomunicatii, sa vina cu un prim capital de început. Pe  de alta parte, rolul privatului

este sa vina cu expertiza si sa se  asigure ca acel proiect merge pâna la capat, sa preia riscurile, sustine  secretarul

de stat.

"Nu cred ca avem probleme de natura a resurselor financiare. Marea  provocare pe care o vad este de a coagula,

atât la nivel guvernamental,  cât si la nivel de sector privat, expertiza necesara pentru a debloca  aceste proiecte.

Din punct de vedere al acestui an, cred ca România va  performa mult mai bine decât majoritatea tarilor din

Uniunea Europeana  si chiar din regiune. Bugetul României a fost, în acest an, construit pe  o previziune de

crestere economica de 2,8%, mai putin decât ne da  Fondul Monetar International, 3,1%, mai mult decât unele tari

din  regiune, ca Polonia 0,7% previziune economica în acest an - si mai mult  decât media europeana 0,8%. Deci,

economia româneasca este deja într-o  dinamica pozitiva de crestere. Cred ca tine doar de noi sa aducem 

proiectele relevante pentru a fi finantate si a contribui la investitii  structurale pentru România, astfel încât

rezilienta economica a României  sa creasca, indiferent ca vorbim de perioade mai bune sau mai putin  bune la

nivel international, adica de criza sau de crestere economica", a  adaugat secretarul de stat.
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